

二零一一至二零一二年海岸公園教育活動資料單張
Marine Parks Educational Activities 2011 - 2012 Information sheet
生態導遊 Ecotour

目標 Objective:

提高學生認識及關注海岸公園的海洋生態及存護工作。

To increase the understanding and awareness on marine ecology and conservation works of Marine Park.

地點 Place:

海下灣海岸公園 Hoi Ha Wan Marine Park

主要講解地點 Spots of interest:

海下灣海岸公園護理員站崗；碼頭(在陸地觀察近岸珊瑚)；石灰窯；紅樹林及沙灘。

Hoi Ha Wan Marine Park Warden Post, Pier (Observe corals at a land base area), Lime kilns, Mangrove community and Sandy shore.

活動日期 Dates :

生態導遊服務於星期一至五提供 (公眾假期除外)，詳細日子及時間請參閱附件。

Ecotours would be provided on Monday to Friday (**Except Public holidays**). **Please see the appendix for details.**

時間 Time : 10:30 – 12:30 / 13:30 – 15:30

1. 於潮水低時觀察珊瑚群落及紅樹林為佳。建議老師在選擇活動日期及時間前，先參考天文台預測的潮汐資料。
The best condition to observe coral and mangroves communities is recommended at low tide. It is advised to check the tide level of selected date from Hong Kong Observatory before application.
天文台網站 Hong Kong Observatory website: <http://www.hko.gov.hk/tide/ctext.htm> (請選高流灣之潮汐資料 Please choose **Ko Lau Wan's** Tidal Information)
2. 舉例說，活動當日潮水高度最低的時間約為下午二時三十分，那麼安排於下午時段參觀會較為理想。
For example, it is recommended to visit at the pm session if the height of tide was lowest around 2:30 pm.

對象 Targets:

任何年級學生 All students

語言 Language:

廣東話(如有需要，可作英語講解)

Mainly Cantonese (would be conducted in English on request)

組別人數 Group Size: :

由於講解地點狹窄，為方便講解和顧及安全，人數最多三十人。

To facilitate illustration and because of safety concerns, group size limited at 30.

申請辦法 Application Method :

填妥「二零一一至二零一二學年海岸公園教育活動申請表」，並於活動前最少四星期交回海岸公園科。

Complete the "Marine Parks Educational Activities 2011/2012 Application Form" and return to Marine Parks Division at least 4 weeks in advance.



其他 Other Points to Note :

1. 請於活動日期最少四星期前遞交本表格。申請以先到先得原則安排，**本署會與獲選學校確認活動安排**。一般情況下，若申請多於一次相同類型活動，只會處理最先遞交的表格。
Please submit this application form at least 4 weeks before the date of activity. Allocation would be on "first-come-first served" basis and this department will confirm the group of the arrangement. If the number of application for the same type of activity is more than once, the department will consider the first application submitted.
2. 活動日期，將按所選日期的優先次序安排。**若所選擇的三個日期均不能安排**，本署將**不作另行通知**。
Activity will be arranged base on the selected dates. **Unsuccessful application will NOT be notified separately if the three selected dates were NOT available.**
3. 如有需要，本署職員會按情況更改導覽路線。
Route of the tour would be adjusted by AFCD staff whenever necessary.
4. 參加者必須遵守海岸公園遊客守則及本署職員的指示。
Participants MUST follow the Marine Parks Visitor Code and instructions of staff throughout the tour.
5. 若雷暴警告，任何暴雨警告，三號或以上熱帶氣旋警告於活動前生效，活動將會取消。
Tour will be cancelled if thunderstorm warning, rainstorm warning or typhoon signal no. 3 or above was/were effective.



附件 Appendix:

日期 Date	時間 Time	編號 Code	
09/09/2011	星期五 (Fri)	13:30-15:30 (PM)	Eco_1
12/09/2011	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_2
22/09/2011	星期四 (Thur)	10:30-12:30 (AM)	Eco_3
26/09/2011	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_4
27/09/2011	星期二 (Tue)	13:30-15:30 (PM)	Eco_5
06/10/2011	星期四 (Thur)	10:30-12:30 (AM)	Eco_6
10/10/2011	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_7
11/10/2011	星期二 (Tue)	13:30-15:30 (PM)	Eco_8
12/10/2011	星期三 (Wed)	13:30-15:30 (PM)	Eco_9
21/10/2011	星期五 (Fri)	10:30-12:30 (AM)	Eco_10
25/10/2011	星期二 (Tue)	13:30-15:30 (PM)	Eco_11
26/10/2011	星期三 (Wed)	13:30-15:30 (PM)	Eco_12
07/11/2011	星期一 (Mon)	10:30-12:30 (AM)	Eco_13
21/11/2011	星期一 (Mon)	10:30-12:30 (AM)	Eco_14
06/12/2011	星期二 (Tue)	10:30-12:30 (AM)	Eco_15
21/12/2011	星期三 (Wed)	10:30-12:30 (AM)	Eco_16
22/12/2011	星期四 (Thur)	10:30-12:30 (AM)	Eco_17
05/01/2012	星期四 (Thur)	10:30-12:30 (AM)	Eco_18
10/01/2012	星期二 (Tue)	13:30-15:30 (PM)	Eco_19
20/01/2012	星期五 (Fri)	10:30-12:30 (AM)	Eco_20
08/02/2012	星期三 (Wed)	13:30-15:30 (PM)	Eco_21
20/02/2012	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_22
21/02/2012	星期二 (Tue)	13:30-15:30 (PM)	Eco_23
07/03/2012	星期三 (Wed)	13:30-15:30 (PM)	Eco_24
09/03/2012	星期五 (Fri)	13:30-15:30 (PM)	Eco_25
21/03/2012	星期三 (Wed)	13:30-15:30 (PM)	Eco_26
22/03/2012	星期四 (Thur)	13:30-15:30 (PM)	Eco_27
19/04/2012	星期四 (Thur)	13:30-15:30 (PM)	Eco_28
20/04/2012	星期五 (Fri)	13:30-15:30 (PM)	Eco_29
02/05/2012	星期三 (Wed)	10:30-12:30 (AM)	Eco_30
16/05/2012	星期三 (Wed)	10:30-12:30 (AM)	Eco_31
21/05/2012	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_32
22/05/2012	星期二 (Tue)	13:30-15:30 (PM)	Eco_33
31/05/2012	星期四 (Thur)	10:30-12:30 (AM)	Eco_34
04/06/2012	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_35
13/06/2012	星期三 (Wed)	10:30-12:30 (AM)	Eco_36
14/06/2012	星期四 (Thur)	10:30-12:30 (AM)	Eco_37
18/06/2012	星期一 (Mon)	13:30-15:30 (PM)	Eco_38
29/06/2012	星期五 (Fri)	10:30-12:30 (AM)	Eco_39

註：2012年7月至8月的生態導遊資料將容後公佈

Remarks: July – August 2012 Ecotours information will be released soon.

